
 
 

PROTOKÓŁ Nr XXXIII/2009 
z XXXIII Zwyczajnej Sesji Rady Gminy w Trojanowie 

odbytej w dniu 29 grudnia 2009r.   
 

     Obrady sesji rozpoczęto o godzinie 1000 a zakończono o godzinie1310. Na stan 15 radnych, 
obecnych na sesji było 14, zatem frekwencja wynosiła 93,3%- lista obecności zał. nr 1. 
Ponadto w obradach sesji udział wzięli:   
1. Wójt Gminy – Krzysztof  Tomaszek 
2. Skarbnik Gminy-Renata Wesołowska 
3. Sekretarz Gminy- Jarosław Ryszkowski 
4. Radny powiatowy - Krzysztof Ochnio 
5. Radny powiatowy – Tadeusz Tyśkiewicz 
6. Sołtysi – zał. nr 2    
 
Ad .pkt 1   
 Przewodnicząca Rady Gminy Pani Alicja Wiśniewska dokonała otwarcia XXXIII 
Zwyczajnej Sesji Rady Gminy. Powitała zebranych, następnie na podstawie listy obecności 
stwierdziła, Ŝe w dniu dzisiejszym jest wymagane quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał.   
 
Ad. pkt 2   
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowany porządek obrad. Następnie 
zgłosiła  wniosek  o wprowadzenie do porządku obrad  punktu „rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie przekazania Gminie Górzno zadania własnego w zakresie opieki 
przedszkolnej nad dziećmi z Gminy Trojanów uczęszczającymi do przedszkola 
prowadzonego przez  gminę Górzno. Radni w głosowaniu, 14 głosami „za” wyrazili zgodę na 
rozszerzenie porządku obrad. Innych uwag nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała w 
całości rozszerzony porządek obrad, który po zmianie brzmiał następująco:  
3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta między sesjami Rady Gminy.  
5. Informacja radnych powiatowych o pracy w Radzie Powiatu. 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
    a) zmian w budŜecie gminy Trojanów na rok 2009, 
    b) uchwalenia budŜetu gminy Trojanów na rok 2010. 
    c) przekazania  Gminie  Górzno  zadania  własnego w  zakresie   opieki  przedszkolnej  nad   
       dziećmi z Gminy Trojanów uczęszczającymi do przedszkola prowadzonego przez gminę  
       Górzno. 
7. Interpelacje, wnioski i zapytania. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  
9. Zamknięcie sesji. 
 Za przyjęciem rozszerzonego porządku obrad głosowało 14 radnych. Porządek obrad 
został przyjęty.  
 
Ad. pkt 3  
 
 Radni nie mieli uwag  do protokółu z poprzedniej sesji. Za jego przyjęciem głosowało 
14 radnych. Protokół został przyjęty. 
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Ad. pkt 4  
 
 Wójt  gminy Krzysztof Tomaszek przekazał informacje o pracy w okresie między 
sesjami Rady Gminy. 
- Dzięki pomocy  sołtysa wsi Dębówka Pana Packa, doszliśmy do porozumienia z  PKP w 
sprawie wykonania wiat na przystanku PKP „Mika”. Wiaty te zostaną wykonane wspólnie tj. 
Gmina Trojanów i PKP. Prace będą mogły być rozpoczęte po 15 stycznia, jeśli na to pozwolą 
warunki pogodowe. W sprawę tę mocno zaangaŜowali się  równieŜ mieszkańcy. 
- Kończy się rok 2009. W skrócie przypomnę , co w 2009r. udało się nam wspólnie wykonać. 
W budŜecie zaplanowaliśmy 24 pozycje tzw. inwestycji twardych. Koszt ich wykonania 
zamknął się w 7 mln zł. To był jeden z najlepszych budŜetów za mojej kadencji, biorąc pod 
uwagę ilość wykonanych inwestycji. Nie udało nam się  dokończyć 2 inwestycji. Chodzi tu o 
drogę w Trojanowie(Forsztat) i w Podebłociu. Materiały na dokończenie tych inwestycji są i 
jeśli tylko pogoda nam pozwoli, wykonamy je jeszcze w zimie. 
 Wykonane zostało równieŜ 5 odcinków dróg przez wykonawców wyłonionych w 
drodze przetargu. Były to drogi: Ruda-Ownia(1100m), śyczyn( 1170m), Mroków( 3000m), 
Korytnica(1100m), Więcków-Kozice(1150m). Drogi te były wykonane tańszym kosztem, z 
kruszywa betonowego z recyklingu. 
Inne zadania, które zostały wykonane w tym roku to: 
- hydrofornia + sieć w Jabłonowcu, Kruszynie i Mościskach- koszt 1 537 000zł, 
- wodociąg we wsiach: Wola śycka, Dębówka, część wsi Prandocin, część wsi śyczyn-koszt 
1 432 000 zł,  
- wodociąg we wsi Mroków – koszt 67 000 zł,  
- rozbudowa Zespołu Szkół w Podebłociu- koszt 1 200 000 zł,  
- budowa boiska „Orlik-2012” – koszt 1 066 000zł. 
Odchodzący rok był dla nas bardzo trudny. Zadań było bardzo duŜo, bo aŜ 42. Sam nie 
byłbym w stanie tego dokonać, ale dzięki  zaangaŜowaniu pracowników, te wszystkie zadania 
zaplanowane do wykonania w tym roku, zostały zrealizowane. NaleŜą się tu szczególne 
podziękowania: Pani Skarbnik, Panu Sekretarzowi, Panu Piwońskiemu, który zajmuje się 
drogami i wszystkim pracownikom, którzy w pośredni sposób uczestniczyli w procesie 
realizacji tych inwestycji. Podziękowania naleŜą się tu równieŜ: radnym gminnym, radnym 
powiatowym, sołtysom i wykonawcom tych inwestycji. 
W przyszłym roku, główne nasze inwestycje to asfaltowanie dróg. Będziemy równieŜ 
przymierzali się do kanalizacji gminy. Mamy juŜ opracowaną  koncepcję  tej kanalizacji.  
ZbliŜa się zima a z nią nadciągają  problemy  z odśnieŜaniem dróg. W miarę moŜliwości  
będziemy  starali się odśnieŜać wszystkie drogi własnym sprzętem, ale jeśli będzie taka 
potrzeba będziemy równieŜ zlecali wykonanie odśnieŜania innym osobom dysponującym 
odpowiednim sprzętem.   
 
Ad. pkt. 5   
 
 Radny Tyśkiewicz  przedstawił informacje o pracy  Rady Powiatu: 
- Gmina Trojanów w tej kadencji dołoŜyła około 1mln zł  do inwestycji realizowanych przez 
Powiat na terenie Gminy Trojanów, za co Radzie i Wójtowi dziękujemy. W 2010 r. z 
pieniędzy, które zostały dla Gminy Trojanów, Powiat planuje zrealizować tylko 1 inwestycję 
w  śyczynie. Występowaliśmy równieŜ o inne inwestycje , ale trudno je było przeforsować. 
BudŜet jeszcze nie został uchwalony. Jeszcze będą jakieś rozmowy. Komisja BudŜetu i 
Finansów, w której jesteśmy z Panem Ochnio, nie zaakceptowała  projektu  budŜetu. 
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 ZadłuŜenie z tytułu zaciągniętych poŜyczek wynosi 18 mln zł. Planowany deficyt około 2 
mln zł. śeby wprowadzić dodatkowe inwestycje, naleŜałoby jeszcze bardziej zwiększyć 
deficyt,  a na to nie zgadza się Pan Skarbnik.   
 
Ad. pkt 6 a 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na  rok 2009 omówiła Skarbnik 
Gminy Renata Wesołowska. 
- Skarbnik Gminy; jest to uchwała porządkująca budŜet. 
Zwiększa się plan dochodów na rok 2009 o kwotę 412 956 zł  w tym:  
- w Dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo o kwotę  225 000zł  z wpłat mieszkańców na przyłącza 
wodociągowe  i  o 13 756 zł ze sprzedaŜy działki pod budowę w Podebłociu.   
- w Dziale 600 Transport i łączność o kwotę 123 000 zł w tym:    
o kwotę 45 000zł, którą otrzymaliśmy z Terenowego Funduszu  Ochrony  Gruntów   Rolnych 
jako  dotacja  na  drogę  i  78 000 zł  z  Urzędu  Marszałkowskiego. Jest   to   róŜnica  między 
planowaną  kwotą  dofinansowania  budowy drogi w  wysokości 150 000 zł a faktyczną 
kwotą tego dofinansowani w wysokości 73 000 zł. 
- w Dziale 750 Administracja publiczna-zwiększenie o 30 000 zł,  w  tym ; 
z tytułu odsetek na rachunku bankowym  - 20 000 zł i 10 000 zł  inne dochody, których nie 
moŜna zakwalifikować, 
- 8 700 zł  wpłata za koncesję PGNiG  i 500 zł -darowizna na rzecz szkoły w Budziskach, 
-w dziale 852 Pomoc społeczna o kwotę 12 000 zł , w tym:   
11 000 zł ze zwrotów zaliczek alimentacyjnych  i 1000 zł  z oprocentowania  środków na 
rachunku bankowym GOPS. 
Zmniejsza się plan dochodów:   
-  w Dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa  o kwotę 25 000 zł , w związku z tym, Ŝe nie udało 
się nam sprzedać Ŝadnych nieruchomości,  
- w Dziale 756-  o kwotę 40 456 zł wpływy z podatków, aby zrównowaŜyć uchwałę,  
- w Dziale 801 Oświata i wychowanie zmniejszenie o 230 000zł. Jest to róŜnica między 
planowaną kwotą dofinansowania rozbudowy Zespołu Szkół w Podebłociu w kwocie 300 000 
zł  a  otrzymaną kwotą dofinansowania w wysokości 70 000zł. 
Zwiększenie planu wydatków: 
- w Dziale Rolnictwo i łowiectwo- wydatki inwestycyjne- kwota 50 000 zł na  wykonanie 
dodatkowych przyłączy w ramach  zadania ujętego w poz. 1 zał. o inwestycjach.  
- w Dziale 710 – zwiększamy środki o 5 000zł na zapłacenie za wykonane indywidualnie 
planów zagospodarowania, 
- w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa zwiększamy środki o 
20 000 zł na zakup energii, materiałów  i wyposaŜenia, 
- w dziale 756 zwiększenie  środków o 10 000 zł  na wypłaty sołtysom za pobór podatku, 
- w dziale 750 na  administrację  kwota 30 000 zł, w tym: 10 000 zł na obsługę  Rady  i  
20 000 zł  na zakup materiałów i wyposaŜenia   
- w dziale 801 Oświata i wychowanie- kwota 15 000 zł, w tym: 500 zł na szkołę w 
Budziskach i 1000 zł  na wynagrodzenie dla Przewodniczącej ZNP w ramach porozumienia,  
- w Dziale 852 Pomoc społeczna-  kwota 1000 zł-  zwiększenie środków na wynagrodzenia.  
Radni nie wnieśli zastrzeŜeń do projektu uchwały. Za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Uchwała została podjęta.  
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Ad pkt 6 b 
 
 Przewodnicząca Rady odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej Zespół w 
Siedlcach z dnia 11 grudnia  2009r. w sprawie opinii o projekcie uchwały budŜetowej Gminy 
Trojanów na rok 2010, przedłoŜonym wraz z objaśnieniami i informację o stanie mienia 
komunalnego, oraz o prognozie długu. 
Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu na rok 2010 omówiła Skarbnik Gminy.  
- dochody gminy zaplanowano w kwocie 17 150 000 zł, w tym: dochody bieŜące w kwocie    
16 600 000 zł i 550 000 zł majątkowe. 
- wydatki zaplanowano w kwocie 16 651 248 zł, w tym:wydatki bieŜące w kwocie 14 834 783 
zł  i majątkowe w kwocie 1 816 465 zł, 
- ustala się nadwyŜkę w kwocie 498 752 zł z przeznaczeniem na planowaną spłatę poŜyczek 
w tej samej kwocie. 
W budŜecie zaplanowano wykonanie następujących inwestycji; 
1. Budowa sieci wodociągowej  z przyłączami we  wsi  Wola śycka i Podebłocie-kwota 
190 000 zł, 
2. Projekt BW- kwota 10605 zł (projekt kluczowy w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego dla  Województwie Mazowieckim na lata 2007-2013, którego zadaniem jest 
przyspieszenie wzrostu konkurencyjności województwa mazowieckiego przez budowanie 
społeczeństwa informacyjnego i gospodarki opartej na wiedzy poprzez stworzenie 
zintegrowanych baz wiedzy o Mazowszu), 
3. Przebudowa drogi gminnej Budziska –Ochodne –Elzbietów- kwota 24 000zł,  
4. Przebudowa drogi gminnej Wola Korycka Górna-Korytnica- kwota 160 000 zł, 
5. Przebudowa drogi gminnej w Dudkach- kwota 160 000 zł,  
6. Przebudowa drogi gminnej w Kozicach- kwota 50 000 zł,  
7. Przebudowa drogi gminnej Babice-Ruda- kwota 200 000 zł   
8. Przebudowa drogi we wsi Podebłocie- kwota 56 000 zł, 
9. Przebudowa drogi we wsi Podebłocie- kwota 64 000 zł, 
10 Przebudowa drogi w Korytnicy- kwota 140 000 zł, 
11. Przebudowa drogi w Dębówce- kwota 120 000 zł,  
12. Przebudowa drogi w Jabłonowcu- kwota 50 000 zł,   
13. Przebudowa drogi w Kozicach – kwota 40 000 zł,   
14. Przebudowa drogi w Trojanowie- kwota 180 000 zł, 
15. Przebudowa drogi w Woli śyckiej- kwota 80 000 zł 
16. Projekt EA- kwota 10860zł ( Rozwój  elektroniczny administracji w samorządach 
województwa mazowieckiego wspomagającej niwelowanie dwudzielności potencjału 
województwa w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
mazowieckiego na lata 2007-2013) 
17. Modernizacja straŜnicy OSP w Woli śyckiej 100 000 zł, 
18. Termomodernizacja budynku OSP w Trojanowie- kwota 25 000 zł,  
19. Termomodernizacja budynku OSP w Korytnicy- kwota 30 000 zł, 
20. Rozbudowa Zespołu Szkół w Podebłociu- kwota 100 000 zł  ( wyposaŜenie kuchni), 
21. Adaptacja budynku w Woli Koryckiej Górnej na salę gimnastyczną – kwota 10 000 zł. 
 Termomodernizacje budynków OSP będą realizowane, gdy Gmina otrzyma 
dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego. Na wykonanie tych inwestycji zaplanowano 
2 033 000 zł. 
- Dotację na Gminną Bibliotekę Publiczną  zaplanowano w kwocie 145 000 zł. 
- Na realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
i  Programu Przeciwdziałania Narkomani zaplanowano 80 000 zł. 
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Prognoza długu z tytułu zaciągniętych poŜyczek na wodociąg (w Jabłonowcu, w Woli śyckiej 
i z lat ubiegłych) wynoszą 2 009 992 zł, z tym, Ŝe w 2010 roku będziemy spłacali kwotę 
498,72 zł.  
BudŜet opracowano przy załoŜeniu: 1% podwyŜki wynagrodzeń w budŜetówce, 7% wzrostu 
wynagrodzeń dla nauczycieli od 1 września i 7% wzrostu w pozostałych paragrafach. 
- Przewodnicząca Rady dodała, Ŝe projekt budŜetu analizowały Stałe Komisje Rady Gminy 
dwukrotnie. Drogi, na których zaplanowano asfaltowanie wykazano w  załączniku do 
inwestycji a remonty dróg będą realizowane z nadwyŜki budŜetowej.  
- Wójt Gminy; jeśli budŜet dziś zostanie przez Radę przyjęty, będziemy mogli wcześniej 
przystąpić do prac nad ogłoszeniem przetargów. Na remonty dróg ogłosimy przetarg na 2 
rodzaje kruszywa; betonowego i kamiennego. Chciałbym jeszcze uzupełnić swoją 
wcześniejszą  wypowiedź. Wymieniając drogi, które w tym roku zostały wykonane, 
pominąłem  2 odcinki dróg, na których wykonano asfaltowanie: w Ochodnym o długości 
1150 m i w Trojanowie(Dołówka) o długości 750 m. Łącznie w  tym roku wykonaliśmy 14 
km dróg. 
W 2010 roku równieŜ będziemy się starali w 100% wykonać zaplanowane zadania. 
Uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania. Za 
przyjęciem uchwały  głosowało 14 radnych Uchwala została podjęta jednogłośnie.  
 
Ad pkt 6 c 
 
- Przewodnicząca Rady; prowadzenie przedszkoli jest zadaniem własnym gminy. Na terenie 
Gminy nie ma przedszkola. Jedno dziecko z terenu naszej gminy odwoŜone jest do 
przedszkola w Górnie. Nasza gmina zobowiązana jest ponieść koszty pobytu tego dziecka w 
przedszkolu. 
- Wójt Gminy; sprawę tworzenia przedszkola w naszej gminie rozpatrywaliśmy na jednej z 
wcześniejszych sesji. Przedszkola konieczne są w miastach, w gminach rolniczych niewiele 
dzieci uczęszczałoby do niego. Koszty utrzymania przedszkola dla kilkorga dzieci byłyby 
duŜe. Obecnie wiele dzieci w wieku 5 lat chodzi do szkoły. Zwiększyła się liczba dzieci, więc 
gmina  otrzymuje większą subwencję. 
Radni nie mieli uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych. Uchwala została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. pkt 7/8 
- Sołtys wsi Podebłocie Pan Ragus podziękował Pani Przewodniczącej,  Panu Wójtowi i 
Radzie Gminy  za wykonanie rozbudowy szkoły w Podebłociu. W sprawie przyjętego 
budŜetu dodał , Ŝe zdaniem jego i  wielu mieszkańców  Podebłocia, zaplanowano zbyt mało 
inwestycji. Mieszkańców  niepokoi  równieŜ fakt, Ŝe nadal nie będzie modernizowana  droga 
Trojanów-Podebłocie. 
- Sołtys wsi Kruszyna  Pan Rzeszotek zwrócił się z pytaniem do radnych powiatowych o 
przyczyny niewykonania prac remontowych na drodze powiatowej w Kruszynie.  
- Radny powiatowy Tyśkiewicz; budŜet powiatu przeznaczony na drogi powiatowe został 
rozdysponowany na poszczególne gminy. Część gmin w większości wykorzystała swój limit. 
W przypadku naszej gminy zostało tylko 200 000 zł i z tych pieniędzy będzie realizowana 
inwestycja w śyczynie. Jeśli chodzi o drogę w Kruszynie, to ja uzyskałem informację, Ŝe ta 
droga została naprawiona. Jeśli tak nie jest, to w  trakcie przerwy wyjaśnimy tę sprawę 
telefonicznie. 
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- Sołtys wsi Ochodne Pan Rodak; Pan Wójt, prawdopodobnie przez skromność, nie mówił nic 
Ŝe wykonana jest droga nad stawami w Mrokowie. Jestem pełen podziwu, mieszkańcy teŜ 
będą zadowoleni. Cieszymy się równieŜ z tego, Ŝe będzie budowany dalszy odcinek drogi w 
kierunku do Budzisk. 
- Radny Zatyka; mieszkańcy zobowiązali mnie do tego, aby poruszyć sprawę doprowadzenia 
do przejezdności drogi przez las w Trojanowie. 
- Wójt Gminy; gdy zdejmowana była nawierzchnia z boiska w Trojanowie, wydawało się , Ŝe 
będzie  się nadawała do wyrównania dróg gruntowych. Poprosiłem o wywiezienie tej ziemi 
na drogę. Okazało się, Ŝe ziemia jest gliniasta i teraz na tej drodze jest  tylko błoto. Wiosną 
spróbujemy to wszystko naprawić.   
- Sołtys wsi Kruszyna; w innych miejscowościach  modernizuje się bądź remontuje drogi a o 
naszych miejscowościach; Kruszyna, Komory, Mościska chyba zapomniano. Na dodatek w 
trakcie budowy wodociągu rozkopano drogi i teraz nie ma moŜliwości gdzieś wyjechać.  
- Wójt Gminy; odnośnie drogi w Kruszynie. Rzeczywiście, ta droga do Kruszyny jest w 
fatalnym stanie. Do tego przyczynia się Nadleśnictwo, które tą drogą wywozi drewno z lasu. 
Droga jest zryta samochodami, nawet pokopane są na niej dołki. Ktoś umyślnie to robi. 
NaleŜy więc znaleźć sprawcę i zgłosić policji. W sprawie poprawienia nawierzchni myślę, Ŝe 
nasi radni powiatowi  pomogą.  
- Radny Powiatowy Ochnio; chciałbym dodać, Ŝe na posiedzeniu Komisji BudŜetu i 
Finansów, której razem z Panem Tyskiewiczem jesteśmy członkami, chcieliśmy zwiększyć 
środki na Gminy Trojanów i śelechów, ale Zarząd  na to się nie zgodził. Komisja nasza nie 
zaakceptowała tego projektu budŜetu. 
- Radny Wiśniewski; co będzie robione w śyczynie? 
- Radny powiatowy Tyśkiewicz; planuje się  połoŜenie chodnika, wybudowanie parkingu i 
odcinka drogi .  
- Radny Zatyka; w nowym roku naleŜy ponownie wystąpić z pismem do Dyrektora SPZOZ w  
Garwolinie w  sprawie stacjonowania karetki na terenie Trojanowa. 
- Radny Orzechowski zgłosił potrzebę oznakowania drogi za Więckowem w kierunku Ryk. 
Na zakręcie tej drogi jest niebezpiecznie i nie ma tygodnia, aby jakiś kierowca nie wpadł do 
rowu.  
- Sołtys wsi Więcków  Pan Skwarek dodał, Ŝe władze sąsiedniej gminy deklarowały, Ŝe drogę 
tę oznakują dopiero wtedy, gdy będzie wykonana droga do Zielonki a to moŜe być i za 10 lat.  
- Wójt Gminy; musi to być oficjalne pismo skierowane do administratora drogi o 
oznakowanie tego odcinka drogi.  
- Przewodnicząca  Rady odczytała list gratulacyjny Ministra Sportu skierowany do Wójta 
Gminy  z okazji wybudowania boiska  „Orlik-2012”.  
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Ad. pkt 9 
 
Porządek obrad został wyczerpany. Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia obrad 
XXXIII Zwyczajnej Sesji Rady Gminy w Trojanowie.  
 
Protokółowała : Krystyna Cholewa 
                    Przewodnicząca 
        Rady Gminy w Trojanowie 
        …………………………..  
                         Alicja Wiśniewska 



                 
      
 
 
          
 
    
 


